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SW-OR.0012.32.2024 

 

 

Protokół z posiedzenia  

Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej  

w dniu 19 września 2024 r. 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 7 czerwca 2024 r. 

3. Omówienie planu pracy Komisji. 

4. Omówienie możliwości współpracy z podmiotami polskimi z branży górniczej 

mającej na celu wsparcie eksportu. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, otworzył posiedzenie Komisji, przywitał wszystkich zebranych. 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 7 czerwca 2024 r. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, wobec braku uwag poddał projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 11, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 3. 

Omówienie planu pracy Komisji. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, zaproponował ponowne wpisanie do planu pracy Komisji punktów 

z planu pracy na 2023 rok, które nie zostały zrealizowane: 
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- Europejskie Ugrupowanie Współpracy Terytorialnej TRITIA z o.o. – współpraca 

z partnerami czeskimi i słowackimi, z udziałem dyrektora EUWT TRITIA i przedstawicieli 

Departamentu, 

- Biuro Regionalne Województwa Śląskiego w Brukseli – działalność, promocja regionu 

z udziałem dyrekcji BRWS, 

- Czysta i odnawialna energia – dobre praktyki samorządów i podmiotów gospodarczych 

z województwa śląskiego, 

- Regionalna Izba Gospodarcza jako samorządowy partner gospodarczy we współpracy 

z Województwem Śląskim. 

Przewodniczący wspomniał także o corocznym opiniowaniu projektów Wieloletniej 

Prognozy Finansowej i budżetu Województwa Śląskiego na kolejny rok. Zaproszenie 

otrzymają także przedstawiciele Funduszu Górnośląskiego (działalność biur w Abu 

Dhabi, we Lwowie). Ponadto będziemy na każdej Komisji dokonywać przeglądu 

współpracy z różnymi regionami, z którymi województwo ma podpisane umowy 

i porozumienia. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pani Alina 

Bednarz, wspomniała o odłożonym wyjeździe do Brukseli oraz zaproponowała 

spotkanie z Konsulem w Ostrawie w kontekście ścisłej współpracy z Czechami.  

Dyrektor Departamentu Promocji, Gospodarki i Turystyki, pani Celina Pająk, 

zobowiązała się do przedstawienia Komisji propozycji Departamentu w zakresie planu 

pracy, przygotowania zestawu aktualnych informacji z uwzględnieniem kalendarza 

bieżących wydarzeń.  

Dyrektor Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu, pani Małgorzata Staś, 

zachęciła radnych do odbycia wizyty w Brukseli, również w kontekście „funduszowym” 

przed nowym okresem programowania. Biuro w Brukseli sprawnie przygotuje taką 

wizytę. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Gospodarki i Turystyki, pani 

Aleksandra Samira-Gajny, podkreśliła bliskość relacji z Ostrawą i wysoki poziom 

współpracy – zachęciła do wizyty w Konsulacie w Ostrawie. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, zapowiedział zebranie wszystkich propozycji i kontynuowanie 

tematu na kolejnym posiedzeniu Komisji. 
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Ad. 4. 

Omówienie możliwości współpracy z podmiotami polskimi z branży górniczej mającej na 

celu wsparcie eksportu. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, wspomniał o swoich spotkaniach z przedstawicielami branży 

górniczej, którzy potrzebują pomocy w eksporcie technologii, wiedzy, w rozwoju firm. 

Chodzi przede wszystkim o Amerykę Południową – mamy zaawansowane technologie 

górnicze i jesteśmy tam obecni. Na kolejne, stacjonarne posiedzenie Komisji chciałbym 

zaprosić przedstawicieli tej branży i porozmawiać o ich oczekiwaniach i naszych 

możliwościach w tym zakresie. Chodzi o to, abyśmy lobbowali na rzecz naszych firm. 

W Europie górnictwo węgla kamiennego będzie w odwrocie, ale możemy wspierać 

eksport naszych technologii.  

Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Gospodarki i Turystyki, pani 

Aleksandra Samira-Gajny, wspomniała o współpracy województwa z Indiami (Bengal 

Zachodni; podpisano list intencyjny pomiędzy Funduszem Górnośląskim i naszymi 

firmami; delegacja z Indii ma ponownie przyjechać na Kongres Małych i Średnich 

Przedsiębiorstw) i o rynku Ameryki Południowej. Jesteśmy w kontakcie z ambasadą 

w Argentynie, ponieważ odezwała się do nas prowincja Mendoza – stan o charakterze 

górniczym, który stawia na nowe technologie. W tę współpracę włączamy Fundusz 

Górnośląski – chcemy zacząć od projektów, współpracy firm, a ewentualnie w przyszłości 

być może przejść do dalszej współpracy pomiędzy regionami. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Grzegorz 

Wolnik, potwierdził, że w Bengalu Zachodnim jest duża presja na współpracę 

ze Śląskiem; w ambasadzie pracuje osoba ze Śląska, która aktywizuje te działania. Jest to 

obiecujący rynek, warto go wspierać. Są kraje, w których bez politycznego otoczenia 

bardzo trudno jest wejść na rynek. Jeżeli będzie aktywność regionu, to firmy z branży 

górniczej mają tam duże szanse. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, dodał, że wydobycie węgla kamiennego w Indiach ma wzrastać. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Wojciech 

Kałuża, zwrócił uwagę, że nie należy pomijać w tych działaniach firm takich jak spółki 

Skarbu Państwa. 
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Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, potwierdził, że każda firma polska jest tak samo cenna i warta 

wsparcia. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tomasz 

Papaj, zapytał, na czym będzie polegać aktywność Komisji i podkreślił delikatność kwestii 

lobbingu. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, podkreślił, że sprawa lobbingu na rzecz polskich firm nie jest 

kontrowersyjna. Wszystkie polskie instytucje powinny wszędzie wspierać polskie firmy. 

Jest to lobbing, który ma dobre konotacje. Jako instytucja mamy pełne prawo, możliwości 

i powinność, żeby lobbować na rzecz polskich firm i wspierać ich działania na rynkach 

międzynarodowych. Nasze działania to kwestia rozmów z ambasadą, z regionami. To 

możemy zrobić, jako Sejmik mamy możliwości dobrych kontaktów, instytucje państwowe 

powinny się z nami liczyć. 

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Tomasz 

Papaj, powiedział, że promowanie polskiego przemysłu, eksportu – spółek prywatnych 

i Skarbu Państwa, jest jak najbardziej potrzebne, ale należy pamiętać o kwestii jak 

najszerszego dostępu do informacji dla firm, które chcialyby z tego skorzystać. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Promocji, Gospodarki i Turystyki, pani 

Aleksandra Samira-Gajny, przypomniała o liście intencyjnym i konsorcjum, które ma 

powstać: lista firm nie jest zamknięta. Inicjatorem listu był Urząd Marszałkowski –  

Województwo Śląskie, a wykonawcą jest Fundusz Górnośląski. Lista jest otwarta, do 

konsorcjum będzie mógł przystąpić każdy; jego zadaniem będzie wejście na rynek 

indyjski poprzez różne oferty przetargowe. Jedna firma nie ma możliwości wejścia sama 

w przetarg na globalny rynek indyjski, natomiast konsorcjum – jak najbardziej. Do 

przemyślenia jest zaproszenie kolejnych firm, instytucji do tego konsorcjum.  

Członek Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan Jan 

Kawulok, podkreślił, że radni wielokrotnie brali udział w wyjazdach, spotkaniach – np. 

marszałka z gubernatorem wraz z otoczeniem biznesu. Te spotkania mają sens, bo 

uwiarygadniamy swoją obecnością ten potencjał biznesowy. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu, pani Małgorzata Staś, 

dodała, że można działać w ramach środków budżetu województwa, jest to zgodne 

z naszymi dokumentami strategicznymi, programem rozwoju technologii (technologie 
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górnicze są w tym programie). Niestety projektów, funduszy europejskich na tego typu 

działania, wsparcie tego typu firm, nie można przekierować. 

Informowanie poprzez strony internetowe, za pośrednictwem Funduszu Górnośląskiego 

zaspokoi dostępność informacyjną. 

 

Ad. 5. 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej, pan 

Paweł Kobyliński, wobec braku pytań i uwag, zamknął posiedzenie Komisji. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Paweł Kobyliński 
Przewodniczący Komisji 
Współpracy Zagranicznej 
i Integracji Europejskiej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
Ewa Blondzik 


